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Protokół Nr 13/2020 

z posiedzenia komisji budżetowej odbytego w dniu 28 maja 2020r. 

  

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Jadwiga Łopatowska                       

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności do 

niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Burmistrz Stanisław Strąk i Skarbnik Miasta i Gminy 

Krzysztof Cieślak. 

Przewodnicząca komisji poinformowała, że wpłynął jeszcze jeden projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości w Skrzelczycach 

do zaopiniowania przez komisję dlatego wprowadza go jako punkt 1 f w brzmieniu „wyrażenia 

zgody na odpłatne nabycie nieruchomości w Skrzelczycach. Uwag nie było. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej, 

b. ustalenia  wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych 

Straży Pożarnych z terenu Gminy Pierzchnica za udział w działaniach  

ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych organizowanych przez Państwową 

Straż Pożarną lub Gminę Pierzchnica, 

c. zmian w budżecie Gminy na rok 2019, 

d. zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035, 

e. wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia stawki takiej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty właścicieli 

nieruchomości kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w 

kompostowniku przydomowym, 

f. wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości w Skrzelczycach. 

2. Sprawy różne.  

 

Ad.1.a)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w  

            sprawie opłaty targowej i poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że praktyką jest, że osoba która sprząta park to tej osobie daje 

się zbieranie opłaty targowej. Od 1 maja park sprząta Małgorzata Dudkiewicz i stąd zmiana 

inkasenta. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie opłaty targowej w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie 

kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie opłaty targowej. 
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Ad.1.b)Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości  

            ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy 

Pierzchnica za udział w działaniach  ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 

organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Pierzchnica i poprosiła Burmistrza 

o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że dwa lata temu była ustalana wysokość ekwiwalentu dla 

strażaków za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych i stawki te 

wynosiły odpowiednio 12 i 8 zł. Teraz proponuje podwyższyć na 17 i 12 zł. Uzasadniał, że 

minimalna stawka godzinowa dla pracowników wynosi aktualnie 17 zł, a praca przy gaszeniu 

pożarów to ciężka praca i zasadne jest podwyższenie chociaż do minimalnej stawki. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z 

terenu Gminy Pierzchnica za udział w działaniach  ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 

organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Pierzchnica w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

Gminy Pierzchnica za udział w działaniach  ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 

organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Pierzchnica. 

 

Ad.1.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2020 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy  

o omówienie proponowanych zmian. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zwiększa  się plan 

dochodów o kwotę 176.731 zł oraz zwiększa się plan wydatków o kwotę 219.038 zł. Omówił 

szczegółowo zmiany w dochodach budżetu określone  załącznikiem Nr 1 - Plan dochodów oraz 

zmiany w wydatkach budżetu określone załącznikiem Nr 2 - Plan wydatków do projektu 

uchwały. Omówił również zmiany jakie wprowadza się w załączniku Nr 3 zadania 

inwestycyjne roczne w 2020r. i w załączniku Nr 4 – Plan przychodów i rozchodów budżetu w 

2020r. Różnica między wydatkami, a dochodami zostanie pokryta niewykorzystanymi 

środkami pieniężnymi na rachunku bieżącym wynikających z rozliczenia dochodów i 

wydatków nimi finansowanych. 

Dodał, że do zmian budżetu będzie jeszcze autopoprawka ponieważ do gospodarowania 

odpadami komunalnymi po stronie dochodów i po stronie wydatków trzeba wprowadzić 100 

tys. zł co wynikło z przetargu na odbiór odpadów komunalnych i żeby można było podpisać 

umowę z firmą należy to wprowadzić do budżetu, bo jest za mało zabezpieczone. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy na rok 2020 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod 

głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o proponowanych zmianach w budżecie 

gminy. 
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Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy na rok 2020. 

 

Ad.1.d)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzanych projektem uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy, oraz zmianami w budżecie wprowadzonymi zarządzeniami 

Burmistrza od ostatniej zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Omówił wprowadzane 

zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2020-2035, które 

szczegółowo przedstawia objaśnienie do zmian w WPF stanowiącym załącznik Nr 2 do 

projektu uchwały.  

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 

w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian 

w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 

2020-2035. 

 

Ad.1.e)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki takiej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty właścicieli nieruchomości 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym 

i poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że jak informował w gazetce pierwszy przetarg na odbieranie 

odpadów komunalnych był ogłoszony na rok świadczenia usługi i najniższa oferta 

powodowała, że stawka za miesiąc od mieszkańca wynosiłaby 15,70 zł za odpady segregowane. 

Przetarg został unieważniony i ogłoszono drugi przetarg na okres świadczenia usługi przez pół 

roku czyli od 1 lipca do końca roku 2020. Wpłynęło dwie oferty ale firma co dała korzystniejszą 

ofertę pomyliła się składając ofertę na okres świadczenia usługi przez rok. Druga oferta 

prawidłowo złożona po przeliczeniu dawała stawkę 21 zł od mieszkańca. Przetarg został 

unieważniony. Ogłoszono po raz trzeci przetarg na okres świadczenia usługi przez pół roku i 

termin składania ofert wyznaczono do dzisiaj. Powiedział, że jest już po otwarciu ofert i 

wstępnie zostały one ocenione przez komisję przetargową za prawidłowe. Jest to na pół roku 

od 1 lipca do końca roku. Trzeba się spodziewać, że po nowym roku najprawdopodobniej będą 

wyższe stawki, bo taniej nie będzie. W związku z tym jak ktoś będzie zbierał i oddawał odpady 

w sposób selektywny i nie będzie kompostował odpadów w kompostowniku przydomowym to 
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stawka będzie wynosić 16 zł tj. § 2 ust. 1 projektu uchwały. W § 2 ust. 2 projektu uchwały jeżeli 

właściciel nieruchomości nie będzie wypełniał obowiązku zbierania odpadów w sposób 

selektywny to stawka będzie co najmniej dwukrotnie wyższa i będzie wynosić 32 zł od osoby. 

W § 3 ust. 1 projektu uchwały będzie zastosowana obniżka w wysokości 2 zł dla tych 

gospodarstw domowych, które będą kompostować bioodpady w kompostowniku 

przydomowym. Do tej pory wszyscy kompostowali i w zdecydowanej większości będzie mieć 

zastosowanie obniżona stawka czyli 14 zł od mieszkańca. 

Poinformował, że znowelizowana ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

nakłada obowiązek segregacji co oznacza, że każdy musi segregować odpady. Jeżeli zostanie 

stwierdzone, że odpady nie są segregowane to będzie naliczana opłata podwyższona, która 

może wynosić od dwukrotności do czterokrotności stawki podstawowej, proponuje się 

dwukrotność czyli 32 zł od osoby. Powiedział, że informacja, którą przekazał to zostało 

wyliczone jakie koszty i w jakiej wysokości składają się na cenę odpadów od jednego 

mieszkańca i tak w stawce 14 zł kształtuje się to następująco: około 3,80 zł to opłata 

środowiskowa, około 1,10 zł podatek VAT, około 2 zł to koszt zagospodarowania odpadów na 

wysypisku, około 5 zł to średni koszt usługi odbioru odpadów od mieszkańców i około 2,10 zł 

to średni koszt obsługi dodatkowego kursu w miesiącu. Z wyliczenia wynika, że około 5 zł to 

opłata środowiskowa i podatek. Uchwalona przez Sejm RP w ubiegłym roku nowelizacja 

ustawy śmieciowej nałożyła obowiązek dwukrotnego w miesiącu odbioru odpadów 

zmieszanych  na terenach wiejskich i gmina musi to wykonać, co powoduje dodatkowy koszt 

około 2,10 zł  od mieszkańca. Bez podatku i opłaty środowiskowej oraz niepotrzebnego 

drugiego kursu na terenach wiejskich za odbiór odpadów zmieszanych cena za śmieci  

wynosiłaby 7 zł od mieszkańca. Powiedział, że do każdej deklaracji zostanie taka informacja 

dołączona żeby mieszkańcy wiedzieli jakie koszty mają wpływ na stawkę opłaty. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki 

takiej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty właścicieli nieruchomości kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej 

opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty właścicieli nieruchomości kompostujących bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. 

 

Ad.1.f)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  

            odpłatne nabycie nieruchomości w Skrzelczycach i poprosiła Burmistrza o informację 

w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że od paru lat prowadził dyskusję z Prezesem Zakładu 

Komunalnego i doszli do wniosku, że jest konieczność uruchomienia dodatkowego ujęcia 

wody. Ujęcie w Wierzbiu jest tam dwie studnie jedna funkcjonuje druga zapasowa. Ujęcie w 

Pierzchnicy jest mocno obciążone i działa na krawędzi zezwoleń wodno-prawnych. W okresie 
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letnim jak jest duże zużycie wody to przekracza normy wydobycia. Wszystko wskazuje za tym, 

że zużycie wody będzie rosło, a nie będzie malało i także w dłuższej perspektywie jest potrzeba 

żeby jeszcze jedno ujęcie wody zrobić. Jest udokumentowane złoże w Skrzelczycach sprzed 50 

lat gdzie była wywiercona studnia i zbadano zasoby wody. Proponuje wykupienie działki, na 

której można byłoby studnię wywiercić i uruchomić to ujęcie. Z tego ujęcia zasilane byłyby 

Skrzelczyce i Komórki, a ujęcie w Pierzchnicy byłoby odciążone i na kilkanaście lat byłoby 

zabezpieczone zaopatrzenie w wodę. Żeby cokolwiek zacząć robić, trzeba kupić grunt i wtedy 

można rozpocząć projektowanie i uzyskiwanie pozwoleń. Jakby się udało wykupić to w 

przyszłym roku chciałby wywiercić studnię. 

 Radna Renata Błaszczyk pytała w sprawie dotacji, bo słyszała w radiu, że niektóre gminy 

uruchamiają dotacje, bo jakieś są, nie te co jest na uruchomienie studni tylko inne na 

dofinansowanie zbiorników magazynujących wodę deszczową, że wnioski składa się do gminy 

i że to gminy dofinansowują. 

 Burmistrz powiedział, że nie wie na ten temat nic żeby były jakieś ogłoszone programy. 

Mówił, że przekaże pracownikowi żeby zasięgnął informacji z ochrony środowiska na ile są to 

tylko informacje medialne a na ile informacje rzeczywiste. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości w Skrzelczycach w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na odpłatne nabycie nieruchomości w Skrzelczycach. 

 

Ad.2.Sprawy różne. 

Radny Jan Stęplowski wystąpił żeby interweniować w sprawie punktu 

komunikacyjnego w Chmielniku, który jest nieczynny ponieważ pracowników przenieśli do 

Kielc, bo tam mają pracownicy dużo niewykorzystanego urlopu i nie ma kto obsługiwać 

petentów. 

Burmistrz powiedział, że zostanie wystosowany wniosek do Starostwa Powiatowego w 

tej sprawie, bo już zostały obostrzenia poluzowane. 

Radny Jan Stęplowski zapytał co będzie budowane koło cmentarza Maleszówki. 

Burmistrz poinformował, że inwestycje prowadzi operator sieci komórkowej Play. 

Dodał, że jest to grunt parafii Pierzchnica i proboszcz wydzierżawił teren pod budowę wieży 

telekomunikacyjnej. 

Radna Jadwiga Łopatowska mówiła, że dwa lata temu była zgoda na zamontowanie 

nadajników na wieży ciśnień i zapytała czy ten okres dwuletni minął. 

Burmistrz powiedział, że termin jest do końca tego roku dlatego budują nadajnik koło 

cmentarza i jak wybudują to przeniosą nadajnik z wieży ciśnień tam. Dodał, że gmina ma z tego 

dochód 1500 zł miesięcznie i jak przeniosą nadajniki to nie będzie tego dochodu, a to jest 18 

tys. zł na rok. 

Radna Jadwiga Łopatowska pytała czy na wieży ciśnień dokładano jakieś nowe 

nadajniki w tym czasie. 
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Burmistrz odpowiedział, że nic mu na ten temat nie wiadomo. Prezes Zakładu Komunalnego 

nic nie sygnalizował, bo gdyby coś takiego się działo to zapewne by zgłaszał. 

 Radna Jadwiga Łopatowska zapytała czy dwa lata temu nie było obowiązku zapytać się 

mieszkańców czy zgadzają się na ten nadajnik czy nie ma takiego obowiązku. 

Burmistrz odpowiedział, że nie ma takiego obowiązku. 

 Radna Joanna Litwin zapytała na jakiem etapie jest organizacja drogi w Osiny-Lizawy. 

 Burmistrz odpowiedział, że droga jest na etapie realizacji projektu, bo wymyślono, że 

ma być kanał technologiczny żeby w przyszłości można było światłowód położyć. Pozwolenia 

się nie uzyska dopóki nie zaprojektuje się kanału. Występowano do Ministerstwa Infrastruktury 

o wyrażenie zgody na odstąpienie od budowy kanału bo tam jest trzy domy i nie było zgody. 

Powiedział, że ma nadzieję, że do końca roku zostaną grunty wykupione. Dodał, że nie obiecuje 

żadnych nowych rzeczy, bo nie wiadomo jak będzie z finansami w końcu roku ponieważ w 

jednym miesiącu wpływ podatku z PIT był o 40% niższy. 

 Radna Kamila Adamczyk mówiła, że składali do ochrony środowiska i do Urzędu 

Górniczego zawiadomienie, że prawdopodobnie zakopane zostały śmieci w kamionce w 

Wierzbiu i nic w tym temacie się nie dzieje, a jest blisko ujęcie wody i czy ta woda jest badana. 

Dodała, że są ludzie, którzy to widzieli. Zapytała czy będą przeprowadzane jakieś kontrole. 

 Burmistrz poinformował, że systematycznie woda z ujęcia jest badana i nie ma 

sygnałów od Prezesa Zakładu Komunalnego żeby coś było nie tak. Sprawa zakopania odpadów 

została zgłoszona nawet do przestępstw gospodarczych i brak jest na to reakcji. 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S.Kielesiński                                                                    

                   Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                      Jadwiga Łopatowska 

 

 

 


